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En Portada

Fa uns dies es van complir 40 anys
de la primera gran manifestació
pels drets de gais i lesbianes cele-
brada a Catalunya. Va ser a Bar-
celona, el 26 de juny de 1977, poc
després de les primeres eleccions
convocades des de la fi del fran-
quisme. Quatre dècades més tard,
les mobilitzacions a favor de la lli-
bertat sexual s’han multiplicat,
coincidint amb la commemoració
del Dia Internacional per l’Allibe-
rament LGTBI (Lesbianes, Gais,
Transgèneres, Bisexuals i Inter-
sexuals), que se celebra arreu del
món el 28 de juny.

Es tracta d’una lluita que, cada
vegada més, compta amb el suport
de la societat i les administracions,

malgrat que encara queda molta
feina per fer. Dos clars exemples
són la creació ara fa un any de la
Xarxa de Municipis LGTBI -en
formen part Cerdanyola, Barberà
i Ripollet, entre altres- i l’aprova-
ció al Parlament de la Llei 11/2014
per garantir els drets de lesbianes,
gais, bisexuals, transgèneres i in-
tersexuals i per erradicar l’homo-
fòbia, la bifòbia i la transfòbia.

Des dels municipis, els ajun-
taments han volgut commemorar
aquesta lluita i han organitzat di-
verses accions reivindicatives en el
marc del Dia Internacional per l’A-
lliberament LGTBI. És el cas de
Cerdanyola, que dimecres 28 de
juny va preparar un programa es-
pecífic d’activitats. Es va pintar
l’Arc de Sant Martí en un dels
bancs de la plaça de l’Església -que
va aparèixer pocs dies després
amb una pintada homòfoba- i el

pas de vianants que hi ha davant
l’Ajuntament. A més, es va portar
a terme la performance Rebentem
armaris, a càrrec de Danzària, al
Casal de Joves, i Los Deskartaos
van fer una batucada.

També es va llegir un manifest,
durant el qual la regidora de Po-
lítiques d’Igualtat i LGTBIQ, Elvi
Vila, va recordar que “encara avui
dia hi ha gent que no pot viure ni
estimar com vol”. Vila també va dir
que una lluita com aquesta “s’ha
de fer cada dia” i va posar èmfasi
en el “paper important” que hi han
de jugar les administracions.  

Vila va recordar que “encara hi
ha molta feina per fer”, ja que hi
ha 73 estats al món on se segueix
perseguint i castigant les persones
LGTBIQ. A més, en set d’aquests
estats es condemna l’homose-
xualitat amb la pena de mort. A
més de Vila, en l’acte van interve-

nir Laura Poch, representant del
Consell de Dones, Assumpta Guz-
mán, del Casal de Joves, i l’alcal-
de Carles Escolà.

TREBALL A PEU DE CARRER
A Barberà, el 28 de juny la ban-
dera LGTBI també va penjar del
balcó de l’Ajuntament. Però, a
més, tal com recorda la regidora
de programes LGTB i altres
col·lectius, Mireia Sánchez,
“aquest any s’ha fet una activitat
conjunta amb l’Esplai l’Esquirol
i l’AEIG Sant Jordi adreçada a la
infància i la joventut durant tot un
matí” i, a més, “la ciutadania ha
pogut gaudir de l’obra Limbo i de
la pel·lícula i posterior debat amb
La chica danesa”.

Sánchez remarca, a més, que
malgrat que a Barberà no hi ha as-
sociacions LGTBI, “sí que s’ha tre-
ballat molts anys amb l’associació

ACORD de Terrassa”. En aquest
sentit, diu que es treballa més amb
la ciutadania que en l’àmbit de
l’associacionisme. Per exemple,
estan implementant la “coeduca-
ció de forma progressiva a les es-
coles” i s’ha repartit una guia als
centres per treballar la diversitat
afectiva, sexual i de gènere.

PRIMERA REGIDORIA LGTBI
Un altre municipi molt cons-
cienciat sobre la lluita pels drets
dels col·lectius LGTBI és Ripollet.
I és que l’Ajuntament d’aquesta
localitat va ser, juntament amb el
Barcelona, el primer a tenir una
regidoria específica de polítiques
LGTBI. El regidor al capdavant
d’aquest àmbit, Fran Sánchez, va
recordar que Ripollet té un extens
programa d’actes fins al 22 de ju-
liol, dia en què s’inaugurarà un
monument per la lluita LGTBI.

Obrir l’armari de bat a bat
» Cerdanyola, Ripollet i Barberà celebren amb força el Dia Internacional per l’Alliberament LGTBI

» La lectura de manifestos i els actes reivindicatius, protagonistes de la commemoració

Dimecres 28 de juny a Cerdanyola es va pintar l’Arc de Sant Martí en un pas de vianants, entre altres. Fotos: Ajuntament de Cerdanyola

Neus Marmol 
CERDANYOLA
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Agenda Nacional

REFERÈNDUM4“Toca a les catalanes i als
catalans decidir el seu futur. És a les seves
mans i a les de tots nosaltres fer-ho pos-
sible, demostrar que la democràcia ens
uneix per damunt de les legítimes i salu-
dables discrepàncies”. Amb aquestes pa-
raules, el president de la Generalitat, Car-
les Puigdemont, i el vicepresident Oriol
Junqueras han encoratjat la societat civil
a defensar a partir d’ara un referèndum
que des del passat 9 de juny ja té data –1
d’octubre– i pregunta –“Voleu que Cata-
lunya sigui un Estat independent en for-
ma de república?”–.

El compte enrere, doncs, ha co-
mençat. I ho ha fet amb dubtes damunt
la taula –qui posarà les urnes, quin serà
el cens, com serà la cobertura legal...–
i un Estat  espanyol que, a diferència del
que va passar amb la consulta del 9-N,

està disposat a posar tota la carn a la
graella per evitar que hi hagi urnes l’1
d’octubre.

De fet, és precisament per això, per
protegir-se, que l’acte del 9 de juny no va
incloure cap firma ni contracte que es pu-
gui recórrer, però la fiscalia ja ha portat
igualment l’anunci als tribunals a través
de la querella contra la consellera Me-
ritxell Borràs. Sigui com sigui, el com-
promís públic del president i del vice-
president va ser clar i solemne: “El Go-
vern es conjura a oferir totes les garan-
ties i a vetllar per la rectitud del procés
de convocatòria, organització i celebra-
ció del referèndum”, va afirmar Puigde-
mont, afegint que “la resposta que hi do-
nin els ciutadans, en forma de ‘sí’ o de
‘no’, serà un mandat que aquest Govern
es compromet a aplicar”.

Prèviament, Junqueras havia destacat
que la decisió de tirar endavant el refe-
rèndum unilateral s’havia pres davant
“d’un Estat deficient i injust, que exerceix
antidemocràticament les seves funcions
i perjudica els interessos econòmics del
país”, recordant que a Espanya hi ha mi-
nistres que “encarreguen la fabricació
de proves falses contra representants
electes escollits democràticament”.

LA REPÚBLICA I ELS ‘COMUNS’
L’acte va escenificar de nou, amb la pre-
sència dels diputats de Junts pel Sí i la
CUP, la unitat de les forces indepen-
dentistes davant d’un procés que, ara
sembla que sí, afronta la partida final. De
fet, les cares d’alguns dels presents re-
flectien més aviat el pes de la responsa-
bilitat i la dificultat del que els ve a sobre

que no pas l’èpica o l’eufòria d’altres oca-
sions. Tots ells sabien que estaven fent un
pas endavant del qual serà molt difícil fer
marxa enrere.

Però a la foto del dia 9 hi va haver un
gran absent: el partit d’Ada Colau. Els
‘comuns’, que sempre han defensat un
referèndum com a eina per resoldre el
conflicte, s’han desmarcat, almenys de
moment, de la proposta unilateral del
Govern, argumentant que no hi veuen
suficients garanties. Sigui com sigui,
amb la inclusió de la paraula “repúbli-
ca” a la pregunta, feta a instàncies
d’ERC i la CUP, s’intenta seduir els
simpatitzants de Catalunya en Comú
perquè vagin a votar el dia 1 d’octubre
i eixamplin així la participació, fins i tot
encara que els seus dirigents no acabin
donant suport al referèndum.

MANIFESTACIÓ4La resposta de la socie-
tat civil independentista a l’anunci de la
data i la pregunta del referèndum no es va
fer esperar. Dos dies després, diumenge 11
de juny, milers de persones –30.000 se-
gons la Guàrdia Urbana– van recollir el
guant llançat pel Govern en un acte orga-
nitzat per l’ANC, Òmnium i l’AMI a Bar-
celona que va servir per conjurar-se i dei-
xar clar a l’Estat espanyol que no ho tindrà
fàcil per impedir que Catalunya voti el pri-
mer diumenge d’octubre.

“Els catalans votarem aquest 1 d'oc-
tubre, i quan el Govern compleixi amb el
mandat democràtic no estarà sol”, va dei-
xar clar l’exentrenador del Barça Pep
Guardiola, que va posar veu al manifest
de les entitats independentistes i va con-

vertir-se en l’actor principal de la jorna-
da. “El Govern ha de saber que tots i ca-
dascun de nosaltres estarem al seu costat”,
va clamar un Guardiola que va injectar eu-
fòria entre els milers d’assistents a l’acte.

Entre crits de “No esteu sols”, “Vota-
rem” o el clàssic “Independència”, Guar-
diola va voler “deixar ben clar que el prò-
xim 1 d'octubre votarem en un referèndum
per decidir el nostre futur”. “Votarem en-
cara que l’Estat no ho vulgui”, va dir
abans d’apel·lar “a tots els demòcrates d'Eu-
ropa i del món a fer-nos costat en la defensa
dels drets avui amenaçats a Catalunya” i de
titllar l’Estat espanyol d’“autoritari”. “Ara
més que mai acudirem a les urnes: no fa-
llarem!”, va concloure Guardiola. Primer,
però, caldrà que no fallin els polítics.

“El Govern no estarà sol”

» El president Puigdemont i el vicepresident Junqueras posen data al referèndum: 1 d’octubre
» Comença el compte enrere amb dubtes damunt la taula i l’Estat disposat a torpedinar la votació 

“La democràcia ens uneix”
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Opinió

Actualitat a la xarxa

#Editorial 

@JordiGraupera: Fa una mica d'angú-
nia veure que us sap greu un editorial
(New York Times) que no dóna cobertura
a la repressió.

#AdéuALaRiera

@pilarcarracelas: Amb les hores que
diuen que ha durat la sèrie La Riera es fa
la meitat d'un cicle formatiu de grau
superior.

#VersiónVillarejo

@Candeliano: Quién se iba a imaginar
que heredando monarquía, ejército,
policía y judicatura de la dictadura
pudieran existir cloacas del estado.

Tribuna

per Ignasi Giménez, president del Consell Comarcal del Vallès Occidental 

4El Vallès, un territori circular 

Quants productes tenim a casa
que només utilitzem un cop l’a-
ny? Quants dies el nostre cotxe
està parat al garatge o aparcat al
carrer? Què en fem de tots els re-
sidus tòxics que generen els mò-
bils que ja no utilitzem? Què se’n
fa del menjar que acabem llen-
çant tot i que està en bon estat?
Quantes empreses llencen ma-
terials que podrien ser útils per
a altres negocis? 

Totes aquestes preguntes te-
nen la mateixa resposta: com-
prem, usem i llencem. Estem ha-
bituats a la cultura de la propie-
tat i a un sistema econòmic lineal
que es basa en el “take, make,
dispose”: agafar, utilitzar i llen-
çar. Un sistema econòmic que
està portant a un esgotament
dels subministres i una acumu-
lació de residus, al mateix temps
que genera un atzucac econòmic
que repercuteix en la situació de
moltes famílies. 

Els recursos naturals són
cada vegada més escassos i els
nivells de CO2 cada cop més
elevats. El sistema econòmic
actual és insostenible i per això
des de diferents sectors econò-
mics, socials i ambientals s’a-
punta cap a un nou paradigma
econòmic circular, a semblan-
ça del paradigma de supervi-
vència de la naturalesa. El que
està clar és que el model lineal
que implica produir, utilitzar i

llençar ja no és vigent i cal que
tendim cap a una economia
en la qual els recursos urbans
s’utilitzin per preservar els re-
cursos naturals. 

Anem cap a una economia
més conscient i més col·labora-
tiva que ha de venir acompanya
d’un canvi d’actitud i de menta-
litat envers la producció i el con-
sum. Paraules com comprar, fa-
bricar i llençar s’han de canviar
per conceptes com llogar, reci-
clar, reparar o reutilitzar. I aquest
paràmetre no només s’ha d’a-
plicar en el món dels residus sinó
que l’hem d’aplicar en totes les
polítiques econòmiques, socials
i ambientals. Un canvi que tam-
bé permetrà noves oportunitats
de negoci i, per tant, noves opor-
tunitats de llocs de treball. 

Al Vallès Occidental ho tenim
clar. Hem d’avançar conjunta-
ment des de tots els àmbits cap
a aquest nou paradigma econò-
mic. Per això, els ajuntaments,
les institucions comarcals i enti-
tats econòmiques i de recerca i
coneixement, amb el suport de la
Generalitat de Catalunya i la Di-
putació de Barcelona, hem signat
un acord pioner: l’acord Vallès
Circular. Aquest pacte vol in-
corporar els principis de l’eco-
nomia circular en les polítiques
de desenvolupament econòmic,
social i ambiental. Una oportu-
nitat per transformar el model de

consumir i de produir, articulant
processos de millora competiti-
va en les empreses i de desen-
volupament social que limitin
l’impacte en el medi ambient.

Aquesta iniciativa posa l’èm-
fasi en l’ús sostenible dels re-
cursos, amb la reutilització, la re-
paració i l’increment del reci-
clatge com a mesures per allar-
gar al màxim el temps de vida de
productes, materials o energia i
obtenir beneficis, tant ambientals
com econòmics i socials. Un
canvi de model que s’està pro-
movent de forma decidida a Eu-
ropa per impulsar la competiti-
vitat mundial, fomentar el crei-
xement econòmic sostenible i
crear nous llocs de treball. I que
es desenvolupa a Catalunya a tra-
vés de l’Estratègia d’impuls a
l’economia verda i circular apro-
vada pel Govern de Catalunya o
les iniciatives de la Diputació de
Barcelona a través de la Xarxa de
Ciutats i Pobles, entre d’altres,
que actuen com a elements de re-
ferència per a la implementació
de polítiques i actuacions en el
territori.

Les regles del joc en l’econo-
mia mundial estan canviant. Es-
tem davant una oportunitat per
obrir noves perspectives i nous
horitzons. Amb creativitat i in-
novació podem repensar i re-
dissenyar el nostre futur. Ens
acompanyes en aquest canvi?

per Josep Piquer

Que ja no n’hi ha de renegats?
O és que només n’hem dester-
rat el nom perquè queda lleig?
Però què és el que queda lleig,
el nom o el fet?  

Renegar vol dir no reco-
nèixer més com a propi allò
que ho era. En el camp de la
identitat, tothom té dret a sen-
tir-se català com li sembli més
adient, només faltaria. Ara bé,
oi que de vegades certes acti-
tuds fan pensar en el fet, encara
que no en diguem el nom?  El
posat burleta en parlar de Ca-
talunya, de la sardana, dels
castellers o del procés. La de-
cisió de certs alcaldes de negar-
se a cedir els locals municipals
perquè el seu poble es pugui
expressar en un referèndum;
la defensa aferrissada de certs
capitostos de partit -ben cata-
lans- de l’Espanya mare de
tots i devoradora també de
tots o de la intocabilitat de la
Constitució que saben que ens
encotilla i ens sotmet. Tots
aquells polítics que oberta-
ment juguen amb l’equip con-
trari -ells saben què li convé a

la pobra Catalunya, és clar-  o
els que exigeixen respectar una
legalitat que no ens respecta. El
veí de sobre o de sota que
sembla que li sàpiga greu haver
nascut aquí fill de pares d’aquí
i que té per provincià tot allò
que soni a català, o aquell que
s’ha de fer perdonar el privile-
gi injust d’haver nascut en
aquest país -on lliguem els
gossos amb llonganisses i no en
donem ni una engruna als que
s’hi vénen a arrecerar-; o l’al-
tre, que al camp del Barça,
quan es crida “in-inde-inde-
pendèncià!”, casualment està
mirant obsessionat el marca-
dor de l’altra punta o absort
contemplant atentíssimament
la jugada excepcional que s’es-
tà produint damunt la gespa
aquell precís moment. I tants
altres casos que segur que co-
neixeu. Naturalment que tot-
hom té dret a ser el que vulgui;
renegat, també.

“Ai del que renega dels
seus -diu l’adagi-. És amic de
l’enemic”. I l’altre adagi, “de sa-
vis és rectificar”.

Un diari participatiu

4Renegats
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Un diari obert

L’examen de la selectivitat de català
tenia una “grata” sorpresa a l’opció B:
a la part d’expressió escrita s’havia de
fer un text sobre la desigualtat de les
dones en l’àmbit científic. La majo-
ria de la gent amb qui vaig parlar va
fer l’opció B, i molta gent de la meva
classe va pensar que jo també la fa-
ria, però jo em vaig decantar per l’A,
sobre la guerra. Perquè és evident que
les dones fem una guerra constant en
una lluita per la igualtat i que surti un
text sobre això pot reconfortar. Re-
conforta una mica a alguns, però no
a mi. Perquè de què serveix fer un
text quan, i no només en l’ambient
científic, es discrimina les dones
amb l’única raó o preàmbul que no
són homes?

En lloc d’alegrar-me o d’il·lusionar-
me per veure la temàtica del text, el
primer que vaig pensar va ser com de
paradoxal era aquell exercici quan en
l’examen anterior, de llengua caste-
llana, havien entrat setze poetes ho-
mes. Ni una sola dona. Gil de Biedma,
García Lorca, Machado… I així una
llista fins a setze, sumant-hi Marsé per
Últimas tardes con Teresa. On que-
daven les dones? On era Rosalía de
Castro o María Teresa León, entre
moltes altres? Ni una sola dona.

A història de l’art passava una
cosa semblant: de les més de setanta
obres, no n’hi havia ni cinc que cor-
responguessin a artistes dones, enca-
ra sort d’Artemisia Gentileschi i de Fri-
da Kalho. I a les literatures passava el
mateix: només Maria Àngels Anglada
a la catalana i Emilia Pardo Bazán a la
castellana. També hi havia la Colo-
meta a català, potser ens n’hauríem de
sorprendre.

Ara bé, en quantes d’aquestes ob-
res surten representades dones?
Quants d’aquests poemes van dedicats
a l’estimada o al turbulent tema de l’a-

mor? Doncs bé, si parlen de dones, per
què ens entestem a esborrar el seu pa-
per de la història?

Però és que a història passa algu-
na cosa semblant: si ens cenyíssim al
llibre només escoltaríem els noms
de Maria Cristina i d’Isabel II. Però,
per sort, tant a història com a histò-
ria de l’art hem tingut una professo-
ra i un professor que no ens han dei-
xat passar de puntetes per sobre de
dones com Clara Campoamor, Victo-
ria Kent o La Pasionaria, i que a cada
classe insistien en la importància de
les dones a les milícies o en la mane-
ra com van aconseguir tirar endavant.

De la mateixa manera que a his-
tòria de l’art he tingut la fortuna de
trobar-me amb un home que ens ha
fet veure com les dones han estat
maltractades per la cultura i com
desapareixien d’escena sense deixar
gairebé cap petjada. I de manera per-
sonal he tingut la sort d’interessar-me
per la literatura i de saber que les do-
nes també escriuen.

Perquè, encara que no ens ho ex-
pliquin en els llibres, les dones tam-
bé pintem, escrivim i lluitem, i, so-
bretot, això últim.

Així doncs, per què ens sorprenem
i ens alegrem perquè hagi sortit un
tema sobre la desigualtat quan aques-
ta és present a la resta d’exàmens?
Per què encara sembla que hàgim de
donar les gràcies a qui hagi ideat les
preguntes i li aplaudim la feina? En-
cara que, potser, ben mirat, millor es-
criure un text sobre aquesta injustí-
cia i no encaboriar-se amb la inepti-
tud de qui fa els currículums, que
sempre són igual de tediosos i l’únic
que comporten és que semblem pi-
dolaires demanant alguna cosa sobre
dones amb l’únic objectiu d’emblan-
quinar un món massa enfosquit per
les ombres dels homes.

per Anna Biosca per Carles Rodríguez

¿Por qué no existe el día del Orgullo
Hetero?

Porque Andy y Jorge fueron agre-
didos en la puerta de una discoteca de
Berga por besarse en público. Porque
Xavi recibió una paliza cuando esta-
ba con otros amigos gays en Montju-
ïc. Porque Jesús, árbitro de futbol, re-
cibió amenazas de muerte por decir
públicamente que es gay. Porque Jor-
di recibe insultos y ataques homófo-
bos por ser gay y ejercer de alcalde.
Porque en Lleida hay un profesor
que piensa y enseña a sus alumnos
que una relación entre personas del
mismo sexo es antinatural. Porque en
Murcia y Madrid grupos neonazis
han agredido a personas que cele-
braban el día del orgullo. Porque
Hazte Oír piensa que los niños con
vulva y las niñas con pene no deberían
existir y las personas feministas y
LGTBI somos una ideología. Porque
una pareja de lesbianas no son solo
amigas, son mujeres que se quieren y
tienen sexo entre ellas. Porque varios
obispos están muy preocupados por
nuestros padres y su figura y organi-

zan conferencias y cursos para curar-
nos. Porque en Chechenia se persigue
y tortura a las personas LGTBI y se les
lleva a campos de concentración. Por-
que en Indonesia el mes pasado dos
hombres recibieron 83 latigazos en
público por haber mantenido rela-
ciones sexuales entre ellos. Porque, a
día de hoy, 72 países del mundo per-
siguen la homosexualidad y 13 la cas-
tigan con la pena de muerte.

Porque somos menos y diferentes
pero reclamamos ser iguales.

Porque el 26 de junio de 1977, por
primera vez en España, cuatro mil va-
lientes marcharon por la Rambla de
Barcelona para defender nuestros de-
rechos desafiando la legalidad vigen-
te. Porque, gracias a ellos y ellas , cua-
renta años después podemos casarnos
y ser padres, pero aún mucha gente
preferiría que siguiéramos querién-
donos en privado y mintiendo en pú-
blico. Porque el día del orgullo y su ce-
lebración es un día para recordar
todo esto, hacernos visibles y seguir
luchando por un mundo más justo y
feliz con la diferencia.

4Una “grata” sorpresa 4¿Un día del Orgullo Hetero?

La comarca online

#AtacLGTBIfòbic #FestaMajorBarberà #RenúnciaRegidors

@OCL_H: Embruten amb odi homofòbic
els bancs pintats amb la bandera LGTBI a
Cerdanyola. Cal esborrar l'odi i denunciem
aquest atac LGTBIfòbic.

@esquerra_bdv: Barberà del Vallès par-
ticipant de la #FestaMajorBarberà. Un dia
esplèndid per sortir al carrer i gaudir de
la festa!

@PSCRIPOLLET: Avui tenim assemblea
extraordinària per explicar la renúncia a
l'acta de regidors de Juan Parralejo, Rosa
Martín i Mar Viera.
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PLE MUNICIPAL4La situació del
PEM Guiera finalment s’ha aca-
bat desencallant. El Ple extraor-
dinari celebrat el 22 de juny va
aprovar per unanimitat reorga-
nitzar el servei de l’equipament
i modificar la partida correspo-
nent als pressupostos per poder
fer front a les inversions de mi-
llora que s’hi volen fer. Es trac-
ta d’una partida que superaria els
1,5 milions d’euros. D’aquesta
manera, doncs, es desbloqueja la
problemàtica situació al PEM
Guiera, la qual s’arrossega des de
fa anys.

L’assumpte es va acabar de-
batent en una sessió plenària ex-
traordinària  convocada per qua-
tre grups de l’oposició (PSC,
ERC, C’s i PP), després que al Ple
ordinari del 25 de maig no s’a-
provés cap dels punts relacionats
amb la gestió d’aquest servei.
Amb aquest pas, els quatre grups
fora del govern refermaven la
seva intenció de “començar a go-
vernar des de l’oposició”, tal
com van assegurar a Línia Vallès
aleshores. 

Per al PEM Guiera, segons es
desprèn de l’acord aprovat per
unanimitat i que consta de 10
punts, s’ha optat per un model de
gestió mixta. D’aquesta manera,
l’Ajuntament es farà càrrec de la
plantilla d’administració i di-
recció, mentre que els serveis de
neteja, manteniment i monito-
ratge esportius es licitaran a
empreses externes.

Un altre punt de l’acord és la
possibilitat d’unificar els mo-
dels de gestió del PEM Guiera i
el CEM Can Xarau. A més, es
preveu que la Diputació faci un
estudi sobre la liquidació del

període d’intervenció munici-
pal entre el 2014 i el 2016 i que
es determini el valor de reversió
amb la Federació Catalana
d’Handbol, anterior concessio-
nària. Aquest pas és necessari
per extingir definitivament el
contracte.

Es tracta d’un acord que ce-
lebra l’alcalde Carles Escolà, el
qual diu que “la política és un
gran instrument per resoldre
problemes” i celebra la voluntat
de diàleg de la resta de forces. En
aquest sentit, Víctor Francos
(PSC)  recordava que “no s’ha
arribat a aquest acord de forma
pacífica”, per la qual cosa recla-
ma més diàleg i consens. 

Des d’ERC, Helena Solà
aprofitava per reclamar solu-
cions per revertir les retallades
salarials a la plantilla del PEM
Guiera durant la gestió de la
Federació d’Handbol i dema-
nar transparència en tot el pro-
cés que queda per fer. Des del
PDeCAT, Joan Grau demanava
compromís a tots els grups per-
què l’informe de la Diputació ser-
veixi per desbloquejar definiti-

vament el problema. Rosendo
Calet (PP), malgrat mostrar-se
satisfet, deia que el govern d’Es-
colà ha de treballar de valent per
complir amb tots els punts con-
sensuats. Des de C’s, Pau Orto-
là lamentava que amb això s’ha
demostrat que el govern no és
capaç de tirar endavant temes
importants de ciutat com aquest
per si sol. 

PRESSUPOSTOS DEFINITUS
A més del PEM Guiera, Cerdan-
yola ha tancat un altre tema polè-
mic que ha portat cua a la ciutat
des de fa temps. I és que el passat
dijous 29 de juny el Ple va aprovar
definitivament els pressupostos
municipals vinculats a la qüestió
de confiança presentada per l’al-
calde i que no va tirar endavant
perquè l’oposició no va arribar a
presentar una moció de censura. 

Per aquest motiu, els vots
en contra es consideraven nuls.
Així, els comptes han tirat en-
davant assolint la majoria, a
causa dels vots nuls del PSC,
ERC, C’s i PP, que no van afectar,
doncs, l’aprovació del punt.

El Ple extraordinari desencalla
la situació del PEM Guiera 

» Tots els grups voten a favor del text proposat pel PSC, ERC, C’s i PP
» El consistori aposta per una gestió mixta de l’equipament, entre altres

Jordi Sànchez, a Cerdanyola:
“No tenim por de posar urnes”

AGENDA NACIONAL4El passat
dilluns 26 de juny Jordi Sànchez,
president de l’ANC; Jordi Cuixart,
d’Òmnium Cultural; i Antonio
Baños, portaveu de Súmate, van
encapçalar un acte al Museu d’Art
de Cerdanyola que portava per tí-
tol El canvi ets tu. Després de l’ac-
te va actuar Peret Reyes, a ritme
de rumba catalana.

Sànchez, que va arribar tard i
va acabar parlant l’últim, va dir
que “tenim la tranquil·litat que el
nostre és el relat democràtic  guan-
yador” i va afegir que “no tenim
por de posar urnes”. També va dir
que “l’Estat espanyol pensava que
no ens atreviríem a fer el pas de-

mocràtic pel qual estem treballant
intensament”.

En la seva intervenció, Baños
va posar èmfasi a dir que “aquest
país és molt divers” i que el pro-
cés “neix dels carrers i per això té
tanta varietat i pluralitat”. “No puc
entendre el procés sense aquesta
varietat”, va concloure.

Per la seva banda, Cuixart va
dir que “no ens han regalat res” i
que el procés “dependrà de l’esforç
de tots nosaltres” en un país “on
tothom es pot sentir identificat
sense renunciar a la seva identi-
tat”. “La independència que vin-
drà es guanya a les urnes i es de-
fensa al carrer”, va concloure.

Pas endavant en el procés
participatiu de Ca n’Altimira 

PARTICIPACIÓ4El procés parti-
cipatiu per definir quin ha de ser
el paper de Ca n’Altimira a Cer-
danyola ara i en el futur ha fet un
nou pas. I és que fa unes setma-
nes es va constituir la comissió que
farà el seguiment del procés.
Aquesta comissió, a més de con-
trolar les passes que es fan, en va-
lidarà els mecanismes i els espais
de participació i, alhora, farà d’al-
taveu del procés.

La comissió està formada per
diversos representants dels partits
polítics municipals, membres
d’entitats i associacions cerdan-
yolenques, a més de persones a tí-
tol individual. Tots ells van expo-
sar els resultats de la primera

fase del procés, arran de les dife-
rents entrevistes de grup a col·lec-
tius i entitats locals. Un altre tema
que es va abordar en aquesta tro-
bada va ser com s’ha construït la
maqueta feta amb impressió 3D,
a càrrec de joves del Casal de Jo-
ves Altimira i gent gran.

Ca n’Altimira vol ser un espai
que aglutini “moltes formes de fer
i interessos veïnals”, segons l’A-
juntament. A més, vol ser “un alè
fresc” per dessaturar l’Ateneu “en
una ciutat molt activa cultural-
ment i socialment”. La seva ges-
tió es planteja com a mixta entre
entitats i Ajuntament. S’espera que
el pla funcional de Ca n’Altamira
es presenti després de l’estiu.

Salut | Protesta per les retallades al CAP de Serraperera 
El passat divendres 30 de juny els professionals i usuaris del CAP de Serraperera es van

concentrar davant l’ambulatori del carrer de Diagonal per reclamar que es reverteixin
les retallades en l’atenció sanitària de proximitat i que ja han afectat en aquest centre 16

treballadors. Ho van fer sota el paraigua de l’anomenada Rebel·lió Atenció Primària.  
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FESTA MAJOR 20174Dilluns 3
de juliol Barberà va acomiadar la
seva Festa Major després de qua-
tre dies d’esclat festiu, des del di-
vendres 30 de juny. Les celebra-
cions van acabar amb la cercavila
a càrrec de la Batucada Arritmia
fins al Parc Central del Vallès, on es
va poder gaudir de l’espectacle de
llums del castell de focs d’artifici.

Les festes van donar el tret de
sortida divendres 30 amb el pre-
gó, que va anar a càrrec de l’enti-
tat Papallupas. Després, la nit va
començar al parc de Can Serra, on
van engegar els concerts al Xiri,
l’Espai Jove de la Festa Major. Un
altre espai que es van obrir aquell
dia va ser la plaça Cooperativa,
amb el concert del grup Wow, a
més de la plaça de la Vila, amb les
versions de Raggatunning.

L’endemà, dissabte 1 de juliol,
la Festa Major va començar a les
nou del matí amb el torneig 3x3
d’hoquei patins i la primera edició
de les 12 hores de tenis. També es
va celebrar el torneig de vòlei 4x4
mixt. El passeig Doctor Moragas
va acollir durant tot el dia i fins a
les deu de la nit la Fira Hippie. Dis-

sabte també va haver-hi sardanes
i jocs d’aigua per l’Aigua Fest a la
plaça de la Vila. 

A més d’això, es va celebrar un
Trivial Feminista per parelles a
l’Espai Entitats i també es va fer
un concurs de truites. En l’àmbit
gastronòmic, la cosa no va que-
dar aquí, ja que el Xiri va celebrar
la Ruta de la Tapa i el Mercat
Municipal Onze de Setembre va
acollir una nit de música i tapes,
sota el títol d’El Mercat Batega.
El mateix dia a la tarda es van ce-
lebrar les curses solidàries infantil
i per a adults. 

CARME FORCADELL
Aquest dia, la presidenta del Par-
lament de Catalunya, Carme For-
cadell, va visitar Barberà i va ser
rebuda per l’alcaldessa Sílvia Fus-
ter i altres regidors. Forcadell va
signar el Llibre d’Honor i va as-
sistir a algunes activitats.

A les set de la tarda es van
commemorar els 10 anys del Te-
atre Municipal Cooperativa amb
una gala molt especial en la qual
es va donar a conèixer la nova pro-

gramació i es va estrenar l’obra Ca-
bareta. Una hora més tard va ser
el torn de la cultura popular, amb
el Seguici de Festa Major a càrrec
de la Colla de Geganters i Grallers
de Barberà. Després va seguir la
festa amb el correfoc, en el qual
van participar diverses colles de
Catalunya. La nit va acabar amb
el concert de Manu Guix a la pla-
ça de la Vila i el concert de Bam-
ba Ganja a l’Espai d’Entitats. Pel
que fa al Xiri, van actuar The
Bounties, La Loca Histèria i Hal-
cones, a més d’un PD.

Diumenge, 2 de juliol, el dia va
començar amb diversos tornejos
i la 26a Trobada de Gegants i va
seguir amb una cercavila al mig-
dia i una ballada a la plaça de la
Vila. A més, les fires i mercadets
van continuar i a la tarda va haver-
hi castells. La nit va acabar amb
l’actuació de Paula Grande i el con-
cert i ball de Festa Major de l’Or-
questra Montgrins Montgrins. 

Dilluns es va fer un espectacle
medieval, el Gran Parc d’aigua,
l’espectacle Amazing, un tast de
cerveses i rom cremat i havaneres.

El correfoc de Festa Major, dissabte 1 de juliol. Foto: Twitter (@esquerra_bdv)

La cercavila i els focs acomiaden
els quatre dies de Festa Major

» Del 30 de juny al 3 de juliol Barberà ha viscut tot un esclat festiu
» L’entitat Papallupas va ser l’encarregada de llegir el pregó

Cultura |Guanyadors del concurs de microrelats
Pau Miquel i Arantza Portabales han estat els guanyadors del concurs de 

microrelats 2016-2017 de la Biblioteca. Miquel ho ha fet en la categoria en català,
amb La piscina, i Portabales amb Las musas, en castellà. El premi està valorat amb

mil euros i l’entrega es farà el 22 de setembre a la Biblioteca Esteve Paluzie. 

Suspès el judici a Hanane
Souiki per l’ocupació d’un pis

HABITATGE4El judici a Hanane
Souiki que estava previst per al
8 de juny finalment es va ajornar
i encara no hi ha nova data. La
Generalitat havia presentat una
denúncia penal contra la dona
per ocupació, però el jutge va ar-
xivar el cas, ja que la via penal no
és la més indicada en aquests ca-
sos. Més tard, la Generalitat va
tornar a denunciar la dona, però
per la via civil, i ara s’enfronta a
un desallotjament.

El cas de Souiki fa temps
que ha aixecat polseguera -fins i
tot l’Ajuntament va emetre un co-
municat donant-li suport- per-

què havia arribat a signar un con-
tracte d’arres, però finalment la
Generalitat va exercir el dret de
tanteig i retracte i va acabar
comprant el pis. En no tenir una
altra opció on viure i trobar-se en
situació de vulnerabilitat, Soui-
ki va decidir ocupar el pis amb les
seves filles d’un i tres anys, fet pel
qual l’Agència de l’Habitatge la va
acabar denunciant. 

De tota manera, des de l’AHC
diuen que no sortirà del pis fins
que no se li trobi una alternati-
va. De fet, està a l’espera de ser
reallotjada en un pis social, ja que
està a la mesa d’emergència.

Els pressupostos participatius
reben 29 propostes

PARTICIPACIÓ4Els barberencs
i barberenques han presentat un
total de 29 propostes als pres-
supostos participatius del 2018.
Es tracta d’una iniciativa en la
qual els ciutadans i ciutadanes
poden decidir a què es destinen
150.000 euros dels comptes mu-
nicipals. Aquests diners es re-
partiran en diversos projectes
que no poden superar els 30.000
euros i que seran sotmesos a vo-
tació popular.

Les 29 propostes ara estan
sent estudiades pels serveis tèc-
nics municipals, els quals ana-

litzaran la seva viabilitat econò-
mica, tècnica i normativa. Els
projectes que superin aquesta
fase d’estudi es donaran a co-
nèixer públicament el pròxim 20
de juliol. L’acte tindrà lloc a les
set de la tarda a la sala de plens
de l’Ajuntament i les persones i
entitats que les han presentat po-
dran defensar-les davant la ciu-
tadania.

Per seguir de prop el procés
participatiu, el consistori ha ha-
bilitat un web on hi ha tota la in-
formació: www.bdv.cat/Pres-
supostosParticipatius2018.

Pancarta de la PAH a favor d’Hanane. Foto: Twitter (@AlviraArmando)
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La municipalització del servei
de neteja d’edificis, més a prop
PLE MUNICIPAL4Ripollet ha fet
el primer pas cap a la munici-
palització del servei de neteja d’e-
dificis després que el Ple del 29
de juny aprovés la constitució
d’una entitat mercantil pública.
D’aquesta manera, alguns ser-
veis que actualment fan empre-
ses externes podrien passar a cà-
rrec del consistori.

De tota manera, es tracta
d’una aprovació inicial i cal es-
perar que es faci definitiva per-
què passi a ser realitat. Segons
l’Ajuntament, l’empresa que
s’encarregaria d’alguns serveis es
batejaria com a Genera, mitjà
propi Ripollet, SL i “assumiria,
de moment, la gestió de la nete-

ja dels edificis i equipaments pú-
blics, amb la subrogació dels
empleats actuals”, segons ex-
pliquen fonts municipals.

Més endavant, però, l’em-
presa podria fer-se càrrec d’altres
activitats econòmiques. A més,
segons l’Ajuntament, si això pas-
sés, hi hauria més beneficis per
al municipi, per la qual cosa es
podrien reinvertir en millores
dels serveis o les condicions de
treball dels treballadors i treba-
lladores públics. 

El punt va ser aprovat amb
els vots a favor de Decidim,
d'ERC i de la regidora no ads-
crita. El PSC es va abstenir i PP
i C’s van votar-hi en contra.

CULTURA4El poble ja està es-
calfant motors per acollir una de
les cites musicals més esperades
de l’any, el Ripollet Rock Festi-
val, que enguany celebra 25 anys
al municipi. Malgrat que el fes-
tival tindrà lloc el 25 d’agost,
aquest dissabte 8 de juliol se ce-
lebrarà la festa de presentació de
l’esdeveniment amb actuacions
de luxe.

La Sala Breakout de Sabadell
acollirà un concert dels terras-
sencs ADN, la mítica banda dels

anys vuitanta que va irrompre a
l’escena barcelonina amb el seu
estil heavy clàssic. Aquest dia
també pujaran a l'escenari el
grup Tales of Gaia, format per al-
guns membres de Ripollet, una
jove banda de power metal que
està preparant el seu nou disc
Hypernova. 

Durant aquest concert de
presentació, amb entrada gra-
tuïta, es regalaran, a més, sa-
marretes i es repartiran CDs. A
més, hi haurà un estand on es

podran comprar ja les sama-
rretes oficials del Ripollet Rock
Festival 2017.

CARTELL D’ALÇADA
El festival del setembre compta
amb un cartell d’alçada i del tot
internacional, ja que hi haurà els
alemanys Jaded Heart, els po-
lonesos Crystal Viper i els japo-
nesos Loudness. També pujaran
a l’escenari els barcelonins Re-
gresión i els terrasencs i ripolle-
tencs de Rising Core. 

Exposició |Una mostra repassa la lluita pel cas de Pedro Álvarez
El 16 de juny es va inaugurar l’exposició 24 anys de lluita per Pedro Álvarez. La mostra recorda el cas del jove 

assassinat presumptament per un policia a l’Hospitalet de Llobregat el 1992. S’hi poden veure cartes, reculls
de premsa i fotografies que mostren la lluita dels amics, familiars i la plataforma Pedro Álvarez perquè no es

tanqui el cas i es faci justícia. Després de l’acte es va projectar el documental La ciudad desnuda, sobre el cas. 

El Ple es va celebrar el 29 de juny passat. Foto: Ajuntament

25 anys de Ripollet Rock Festival

POLÍTICA4Tres regidors so-
cialistes deixaran de ser-ho a
partir del pròxim Ple extraor-
dinari que se celebrarà dijous 6
de juliol. Són l’exalcalde Juan
Parralejo, Rosa Martin i Maria
del Mar Viera, que renuncien a
les seves actes al grup munici-
pal i seran substituïts per l’ex-
regidor Antoni Francolí -que
va ser número 8 a la llista elec-
toral-, José Luís Suárez (desè)
i Maria del Carmen Gutiérrez
(onzena). Tant Suárez com Gu-
tiérrez seuran per primera ve-
gada al Ple municipal.

Abans d’ells, a la llista elec-
toral socialista hi havia l’extinent
d’alcalde Imma Viera (setena) i
la independent Natalia Izquier-
do (novena), però han rebutjat
formar part del relleu.

Segons expliquen els tres so-
cialistes que marxen, la decisió
l’han pres perquè creuen que “ha
arribat el moment de fer un pas
al costat per tal que altres com-

panys prenguin el relleu amb no-
ves il·lusions i forces renova-
des”. Així va ser, de fet, com ho
van explicar als treballadors mu-
nicipals per carta fa unes set-
manes, tal com va avançar la Re-
vista de Ripollet aleshores. Se-
gons diuen, el PSC està portant
a terme un procés de renovació,
el qual encapçala Luís Tirado, el
qual és primer secretari del par-
tit a Barberà des de fa uns mesos.
A més, quan marxi Parralejo, Ti-
rado també serà el portaveu del

grup municipal socialista en
substitució de l’exalcalde.

Amb tot, en el cas de Parra-
lejo i Martin la seva marxa su-
posa posar un punt final a la
seva trajectòria de 22 anys a la
política barberenca. Tots dos
van començar la seva tasca al
Ple l’any 1995 i en el període en-
tre el 2001 i el 2015 van ser al-
calde i primera tinent d’alcalde,
respectivament. En el cas de
Mar Viera, és regidora des de fa
deu anys, l’any 2007.

Tres regidors del PSC renuncien a
les seves actes i seran substituïts
» Rosa Martin, Juan Parralejo i Mar Viera deixen el grup municipal
» Diuen que fan “un pas al costat” perquè entrin “forces renovades”
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PARC TAULÍ4L’Hospital Parc
Taulí ha recorregut a anestesistes
privats per reduir les llistes d’es-
pera dels seus pacients, segons va
avançar El País fa poc. De tota ma-
nera, des del centre sanitari diuen
que es tracta d’una mesura pun-
tual i que es porta a terme perquè
pateixen una manca de profes-
sionals per cobrir els vuit dies de
quiròfans en horari de tarda.

L’augment de l’activitat als
quiròfans ha estat generat pel pla

de xoc del departament de Salut
per tal de reduir les llistes d’es-
pera, per la qual cosa molts pro-
fessionals públics s’han negat a
fer hores extres al preu que posa
l’hospital -uns 280 euros bruts
per tarda-. Davant d’això, l’opció
que ha triat el centre ha estat re-
córrer durant dues setmanes a
l’empresa privada, la mateixa
que dóna servei a l'Hospital Ge-
neral de Catalunya i la Clínica del
Vallès, de Quirónsalud.

ECONOMIA4Els municipis del
Vallès Occidental, diverses en-
titats vallesanes i altres agents
socials han signat un acord pio-
ner amb el qual es pretén que la
comarca incorpori els principis
de l’economia circular a les po-
lítiques de desenvolupament
econòmic, social i ambiental.
Es tracta de l’Acord Vallès Cir-
cular i es va signar el 19 de juny.

L’objectiu és tirar endavant els
processos necessaris perquè la co-
marca evolucioni cap a un model
econòmic més sostenible,  im-
pulsant la col·laboració entre ad-
ministracions públiques i em-
presa privada amb la incorpora-
ció dels principis de l’economia
circular. És un model que posa
l’èmfasi en l’ús sostenible dels re-
cursos, amb la reutilització, la
reparació i el reciclatge com a me-
sures per allargar al màxim el
temps de vida de productes, ma-
terials o energia i obtenir benefi-
cis, tant ambientals com econò-

mics i socials. Aquest model subs-
tituiria l’actual, basat en l’equació
“produir, utilitzar i llençar”.

L’acord compta amb el su-
port de la Generalitat i la Dipu-
tació de Barcelona. Van assistir
a l’acte el conseller de Territori

i Sostenibilitat, Josep Rull, i el
president del Consell Comarcal,
Ignasi Giménez –el qual publi-
ca un article al respecte a la sec-
ció d’Opinió d’aquesta edició de
Línia Vallès–, a més dels alcal-
des i alcaldesses.

Els alcaldes i alcaldesses que s’hi han adherit. Fotos: Ajuntament de Ripollet

La comarca signa un acord per
una economia més sostenible

Anestesistes privats per
reduir les llistes d’espera 

Contaminació | La comarca segueix respirant aire tòxic
La comarca va patir fa poc un nou episodi d’avís preventiu per contaminació, el

qual es va activar el 15 de juny i es va desactivar el 19 de juny. Els nivells de 
contaminació per diòxid de nitrogen (NO2) van superat el valor de 160 μg/m³ de

mitjana en una hora en més d’una estació de la zona entre Barcelona i els Vallesos.

CERDANYOLA4Cerdanyola Co-
merç i Serveis va celebrar amb
èxit la seva segona fira comercial,
la qual va tenir lloc el passat cap
de setmana del 10 i l’11 de juny
al voltant de la plaça de l’Abat
Oliba, el primer tram del passeig
de Cordelles, Sant Martí i Lluís
Companys. Segons expliquen
des de l’entitat, la mostra va
aplegar milers de veïns i veïnes
que, malgrat la forta calor d’a-
quelles jornades, van poder gau-
dir i descobrir l’oferta comercial
dels 63 comerços que hi van
participar durant els dos dies.

La fira, presidida per les tra-
dicionals lletres lluminoses de
l’associació amb el lema de l‘as-
sociació ‘Fes Comerç’, va oferir
no només comerç, sinó també
activitats per a tots els públics,
des de concerts fins a espectacles
infantils, passant per castells
inflables i tallers. 

Però el gran atractiu de la jor-
nada va ser la passarel·la de
moda que va tenir lloc dissabte
dia 10 davant de l’Ajuntament.

Hi van participar una quinzena
d’associats sota la direcció de l’A-
gència de Models Piu Bella. Tot
seguit, Niño Gato –una banda
formada per cerdanyolenc Aleix
Puig i la resta de membres– va
tancar l’esdeveniment. 

Durant els parlaments, el
president de Cerdanyola Co-
merç, Xavier Olivé, va convidar

la ciutadania “a fer ciutat com-
prant a Cerdanyola”. El gerent
del Consorci de Comerç, Arte-
sania i Moda de la Generalitat,
Miquel Rodríguez, va remar-
car el valor del comerç de pro-
ximitat, el que va descriure com
a “tresor”, ja que, va argumen-
tar, posa a l’abast tot allò que ne-
cessita una persona. 

La desfilada de moda es va fer davant l’Ajuntament. Foto: Cerdanyola Comerç

Milers de veïns gaudeixen 
de la Fira de Cerdanyola Comerç

Ripollet | Una trentena de botiguers a la Festa del Comerç
La Unió de Comerciants de Ripollet va sortir al carrer el passat diumenge 11 de
juny amb la seva Festa del Comerç, un esdeveniment que va aplegar 30 botiguers
del municipi i centenars de veïns que van gaudir de les activitats que hi havia
programades, des de gimcanes fins a espectacles d’animació per als més petits.

Comerç

Història i comerç mariden al
Mercat Medieval de Barberà

BARBERÀ4La plaça del Mil·le-
nari, al barri de la Romànica, va
ser l’escenari d’una de les acti-
vitats més consolidades i espe-
rades de Barberà, el Mercat Me-
dieval, que va tenir lloc el cap de
setmana del 10 i 11 de juny. 

L’esdeveniment està orga-
nitzat per l’associació de veïns
del barri en col·laboració amb
l’Ajuntament i va acollir des-
enes de parades que oferien pro-
ductes i objectes artesans.

Una de les novetats d’aques-

ta edició ha estat la confecció, per
part dels infants que van visitar
el mercat, d’una gran bufanda
que es va lliurar als Gegants
Marquesos de Barberà. 

Per altra banda, els visitants
van poder tenir l’oportunitat de
descobrir els oficis de l’època i els
secrets de l’església romànica
del barri, datada del segle XI.
Aquestes rutes comentades van
ser organitzades per l’Associació
Història de Barberà i la parrò-
quia de Santa Maria. 

La fira va fer viatjar la ciutat al seu passat. Foto: Ajuntament
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4La Diputació de Barcelona ha
portat a terme l’innovador ‘Estudi
de reputació online de les platges
de la demarcació de Barcelona
2016’, el qual reflecteix, amb un ín-
dex de 8,47 sobre 10, l’elevada sa-
tisfacció respecte de “l’experiència
platja”. Això vol dir que els usuaris
de la xarxa han posat un notable
alt a les platges dels municipis del
litoral barceloní, que com cada any
reben el suport de la Diputació de
Barcelona per garantir-ne la se-
guretat i la salubritat. 

Aquest any 2017 la corporació
hi ha destinat 830.000 euros en el
marc de la campanya “Cuida les
platges i Cuida’t tu”, que promou
l’ús responsable de les platges, as-
segurant-ne la correcta vigilància
i la neteja adequada i, per altra
banda, conscienciant-ne els usua-
ris a través de recomanacions
bàsiques per gaudir de les platges
de manera sostenible.

Amb tot, la bona valoració de
les platges, segons aquest estu-
di del Laboratori de Turisme de
la Diputació –elaborat dins de l’à-

rea d’innovació en intel·ligència
turística per a la millora de la
competitivitat de les destina-
cions de la costa i que es basa en
el big data–, és una constant en
gran part del territori i és una re-

alitat tant entre els turistes es-
trangers com entre els visitants
locals. Per altra banda, la pun-
tuació emesa pels turistes de la
resta de l’Estat –molt especial-
ment a la ciutat de Barcelona– és
menys elevada, tot i que també
és positiva. 

Per realitzar aquest estudi
s’han analitzat més 270.000 con-

tinguts generats pels turistes i vi-
sitants, en relació a més de 120
platges de 26 destinacions, els
quals han estat compartits pels
usuaris en plataformes de refe-
rència a internet, tant a les xarxes
socials genèriques com en altres
d’especialitzades.

La reputació de les platges
de la Destinació Barcelona està
molt distribuïda entre les dife-
rents plataformes online que s’han
analitzat, cosa que és interessant
per multiplicar les opcions de
captació de nous visitants, però
que, alhora, és també el principal
desafiament per als gestors de les
destinacions que vulguin portar a
terme un seguiment de la seva
imatge a internet.

PLATGES TRANQUIL·LES
Des d'un punt de vista qualitatiu,
en general les platges de l’en-
torn de Barcelona són valorades
en termes de tranquil·litat i de
qualitat de la sorra i de l’aigua. Una
bona destinació per renovar-se i
afrontar l’any amb energia.

Unes platges de primera
» Les platges de la demarcació de Barcelona comencen la temporada amb un 8,4 de valoració

» La Diputació aporta 840.000 euros per garantir la seguretat i la salubritat de les zones de bany

4Els 830.000 euros que Salut
Pública de la Diputació ha desti-
nat als municipis costaners de la
demarcació –excepte Barcelona–
serveixen per garantir-hi el servei
de salvament i socorrisme –amb
l’objectiu de prevenir accidents
tant a la sorra com a l’aigua–. A
més, també ajuden a finançar el
lloguer i el manteniment del ma-
terial sanitari i de vigilància, sal-
vament i socorrisme, i les cam-
panyes d'educació i informació re-
lacionades amb la protecció i la
promoció de la salut a les platges. 

En aquest sentit, la Diputació fa-
cilita retolació i banderoles per a la

identificació dels llocs de socors i
para-sols; polseres per identificar els
infants i facilitar la seva trobada en
cas de pèrdua i cartells informatius
de l’estat de la mar i de la radiació
ultraviolada per als usuaris.

També ofereix material de sen-
sibilització sobre l’ús responsable
d’aquests espais, com ara el des-
plegable amb informació sobre
mesures de protecció solar, de
bany segur i de tractament per pi-
cada de medusa i el conte Els pi-
rates de la platja, que permet que
els infants coneguin, de manera lú-
dica, els riscos que hi ha a la plat-
ja i els aprenguin a minimitzar.

Suport ampli als municipis

La Diputació aposta
pel big data per una
millor competitivitat 

de les platges

Serveis

@diba

La Diputació dedica 830.000 euros a garantir la qualitat i la seguretat de les platges. Fotos: Josep Cano i Gonzalo Sanguinetti/ Diputació de Barcelona
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CERDANYOLA4Final de curs
amb bona nota. Llançà es va
convertir en l’escenari de la vic-
tòria del CBF Cerdanyola en el
torneig Flama del Canigó, que
enfronta els dos millors equips de
Copa Catalunya contra els dos
millors conjunts de la Catalunya
Nord. Les de Pili Bilbao van
aconseguir alçar la copa el passat
18 de juny després de derrotar el
Barça a la final (66-67) gràcies a
un triple sobre la botzina de Car-
la Pérez.

Tot i que l’equip s’ha quedat
sense l’ascens a Lliga Femenina
2, els bons resultats del curs van
premiar les cerdanyolenques amb
la participació en aquesta com-
petició, que va arrencar amb un
triomf incontestable contra el
BCS Basket Club Solérien (51-92),
un conjunt d’una localitat molt
pròxima a Perpinyà.

L’altra semifinal també es
va resoldre favorablement a l’e-
quip català, el Barça CBS, de ma-

nera que els dos equips van tor-
nar a enfrontar-se un cop més. El
Cerdanyola va veure com les de
Mateo Rubio van començar do-
minant el partit gràcies a un
parcial de 0-10 i al descans la
renda encara s’havia eixamplat
més, i el conjunt barcelonista do-
minava per un clar 27-45.

Però el Cerdanyola no va re-
signar-se a perdre i va començar
una remuntada espectacular. L’e-
quip va retallar la distància als 6
punts (49-55) al final del tercer
període i tot i que el Barça va co-
mençar fort el darrer parcial, va
aconseguir la victòria in extremis
amb el triple de Pérez.

L’equip va derrotar el Barça a la final. Foto: FCBQ

El CBF Cerdanyola guanya 
el torneig Flama del Canigó

» Hi participen els millors equips del principat i de la Catalunya Nord
» El conjunt de Pili Bilbao va derrotar el Barça CBS al partit decisiu

El Cerdanyola FC tornarà 
a la feina el 24 de juliol

CERDANYOLA4El curs 2017-18
arrencarà el pròxim dia 24 per al
Cerdanyola FC. Aquell dilluns, els
jugadors estan citats per tornar
a la feina i començar a preparar
la temporada, que com és habi-
tual començarà el dia 30 amb el
partit de primera ronda de la
Copa Catalunya.

En funció dels resultats en
aquesta competició, la pretem-
porada dels de Toni Carrillo po-
dria canviar, però de moment
les cites segures que hi ha són la
participació a l’Històrics del fut-
bol català (el dia 1 d’agost en un

triangular contra Granollers i Jú-
piter) i dos amistosos, contra el
Badalona i contra el Vista Alegre.

La temporada serà especial
per a Carrillo, que complirà 10
cursos a Cerdanyola. “Tinc una re-
lació especial amb el president i
hem fet una bona feina. Hi ha
pocs llocs on això passi, jo estic
molt a gust”, diu l’entrenador a Lí-
nia Vallès. El club s’ha reforçat,
però Carrillo encara espera 2 o 3
peces més perquè l’equip seguei-
xi a Tercera. “Sempre volem mi-
llorar, però l’objectiu és salvar la
categoria”, conclou.

El sènior masculí dels 
Rookies baixa a la Serie B

BARBERÀ4No va poder ser. Des-
prés d’una temporada dura en la
qual els resultats no han estat els
desitjats, el sènior masculí dels
Rookies ha perdut la categoria i
la temporada que ve jugarà a la
Serie B del futbol americà estatal.

Ni tan sols haver jugat l’eli-
minatòria de permanència a casa
va servir perquè els barberencs
aconseguissin la salvació, ja que
van perdre el partit contra els
Osos de Rivas (16-22) en un par-
tit que es va jugar el passat 11 de
juny i que es va posar de cara a fa-
vor dels Rookies quan Cory Soto

aconseguia els primers 8 punts
del partit gràcies a un touch-
down i la posterior conversió de
dos punts. Però els madrilenys
van pagar amb la mateixa mo-
neda i van aconseguir dues ano-
tacions per marxar al descans
guanyant per 8-16.

El mexicà Irvin Alamilla va si-
tuar un perillós 8-22 a favor dels
madrilenys i tot i que l’equip va re-
accionar amb una altra anotació
de Soto i dos punts de Víctor
Llargués, els intents Rookies per
intentar forçar la prórroga o guan-
yar el matx no van fructificar.

El CB Ripollet fitxa Roger
Vilanova i Albert Ortega

RIPOLLET4El projecte 2017-18
del Club Bàsquet Ripollet co-
mença a mostrar les seves pri-
meres cares noves.

El passat 15 de juny el club,
que es va quedar molt a prop de
lluitar per pujar a Copa Catalun-
ya, ha incorporat Roger Vilanova
i Albert Ortega, dos homes que la
temporada passada estaven ju-
gant a EBA, i que ajudaran a que
el conjunt ripolletenc doni un al-
tre salt de qualitat.

Vilanova, que acaba de com-
plir 30 anys, torna a la seva ciu-
tat natal procedent del CB Mollet,
club amb el qual ha estat a punt
de pujar a LEB Plata. Abans de la
seva experiència al Vallès Orien-
tal, havia jugat a l’Olesa, al Gra-
nollers, al Prat i al Miraflores.

Per la seva banda, Ortega va
formar part de la plantilla del Sant
Nicolau el curs passat, però ja for-
mava part del Ripollet com a
responsable del sènior femení.

Cerdanyola | La Cursa dels Poblats Ibèrics arriba a l’onzena edició
Una de les cites atlètiques estivals més emblemàtiques de la comarca arriba enguany a la seva
onzena edició. Es tracta de la Cursa dels Poblats Ibèrics, que es disputarà el pròxim diumenge
16, i que com és habitual oferirà als participants la possibilitat de triar entre els recorreguts de

9,9 i 15,9 quilòmetres. Les inscripcions estaran obertes fins al dilluns anterior a la prova.
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DIUMENGE 9 DE JULIOL
12:00 Visita guiada a l'exposició permanent Cer-

danyola, terra d’ibers, un recorregut que
permet conèixer la cultura laietana. / Museu
i Poblat Ibèric de Ca n'Oliver.

TOTS ELS DIJOUS
17:00 El servei de mobilitat internacional per

a jove de l’Espai La Roma no tanca ni tan sols
al juliol i continuarà assessorant els barberencs
que vulguin provar una aventura a l’estran-
ger. / Espai Jove La Roma.

DISSABTE 15 DE JULIOL
Tarda La Nau Arquímedes es convertirà, el

pròxima dia 15, en un dels epicentres de les
activtitats juvenils del poble amb una sessió
amb torneigs de futbolí i tallers d’iniciació per
a djs. / La Nau Arquímedes.

DIVENDRES 7 DE JULIOL
22:00 Expediente Warren, una pel·lícula de te-

rror del 2013 dirigida per James Wan i pro-
tagonitzada per Vera Farmiga i Patrick Wil-
son serà la protagonista del Cinema a la fres-
ca. / Pati del Centre Cultural.

DIUMENGE 9 DE JULIOL
Matí-Tarda Ripollet no fallarà en una jorna-

dasolidària. El segon diumenge d’aquest
mes, el poble tornarà a llençar-se a l’aigua i
a participar en l’activitat Mulla’t per l’esclerosi
múltiple. /  Poliesportiu de Ripollet.

DIMECRES 12 DE JULIOL
SANT QUIRZE La Caverna del Joc proposa  una

tarda de jocs  de rol de taula, es jugaran par-
tides com Aquelarre, Anima, Dragon age,
Mago, Hombre lobo o Vampire (18:00). /
Canya Jove. Centre Cívic Can Feliu.

DISSABTE 29 DE JULIOL
SANT CUGAT La Penya Regalèssia s’encarrega-

rà de l’organització d’una jornada de portes
obertes a l’església de Sant Medir (11:00). /
Església de Sant Medir.

DIUMENGE 16 DE JULIOL
CERDANYOLA Una de les proves atlètiques

per excel·lència de l’estiu, la Cursa dels poblats
ibèrics, arribarà el pròxim dia 16 a la seva on-
zena edició (09:00).

CERDANYOLA COMARCA ESPORTSRIPOLLETBARBERÀ

SANT CUGATEls Caçafantasmes, un dels
clàssics de la ciència ficció, serà un dels
títols del cinema a la fresca del juliol.
/ Plaça de Maria Antònia.

Sant Cugat, a punt per 
gaudir amb els Caçafantasmes
Dissabte 22 de juliol a les 22:00

El servei de Joventut s’encarregarà
d’un taller monogràfic en el qual els
joves aprendran tot el que cal saber per
dominar el breakdance. Cal inscripció
prèvia. / Espai Jove La Roma.

Una jornada per aprendre tot
el que cal sobre ‘breakdance’
Dimarts 18 de juliol a les 18:00

La ciutat s'ha sumat a la iniciativa Li-
ceu a la fresca promoguda pel Gran Te-
atre del Liceu i a mitjans d’aquest mes
projectarà l’òpera Il trovatore. / Plaça
de Jaume Grau i Altayó.

‘Il trovatore’, protagonista
d’una nit d’òpera a la fresca
Divendres 21 de juliol a les 22:00

CERDANYOLA El CT Cerdanyola ha
preparat una nova edició de les 12 ho-
res de tennis nocturnes. / Club de Ten-
nis Cerdanyola.

El CTC prepara les 12 
hores de tennis nocturnes
Divendres 7 de juliol a les 21:00
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